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Referat: 
 

Dato:  5/3 – 2023 
Tidspunkt:  19.00 – 21.00 
Sted:  Video  

Tilstede: Anna, Erling, Irma, Miriam, Mette, Per og Werner 

Afbud fra: Lars 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 

 
2. Meddelelser fra formanden   

Formanden informerede om, at: 
 Helle Hviid Sørensen har sagt ja til at indtræde i UU. Bestyrelsen og UU glæder 

sig over at få flere medlemmer i UU. Formanden inviterer snares til et videomøde, 
hvor Helle og UU deltager. Helles opgaver vil primært være administrative 
opgaver, som hun kan varetage hjemmefra.  

 formanden og Monica vil snares annoncere ringtræning i Østjylland. Irma 
arbejder på, at starte ringtræning op på Sjælland. Der bliver reklameret for 
ringtræning på Klubbens hjemmeside og Facebookside. 

 der arbejdes på at lave et handlerkursus for erfarne udstillere. Handlerkurset 
planlægges afholdt på Fyn. I første omgang vil der blive planlagt to kurser. Der 
bliver reklameret for handlerkurset på Klubbens hjemmeside og Facebookside. 
 

3. Henvendelse 
Bestyrelsen har behandlet en henvendelse fra et ikke-medlem, som er bekymret over 
UUs korrespondance med inviterede udstillingsdommere. Bestyrelsen valgte at svare 
vedkommende, at UU har styr på korrespondance med inviterede udstillingsdommere. 
 

4. Generalforsamlingsmateriale 
Bestyrelsen samlede og gennemgik generalforsamlingsmaterialet.  
 
Kassereren kommenterede regnskabet. I fremtiden skal der være fokus på udgifter til 
de inviterede udstillingsdommere, da udgifterne er steget over tid. 
 
Jf. § 11 stk. 5 skal generalforsamlingsmaterialet udsendes til medlemmerne senest 21 
dage før generalforsamlingen. Bestyrelsen aftalte, at generalforsamlingsmaterialet skal 
udsendes til alle medlemmer per post. Kassereren kontakter trykkeriet Nybæk Grafisk 
mhp. at få trykt og udsendt generalforsamlingsmaterialet. 
 
Formanden sender generalforsamlingsmaterialet til dirigenten og webmaster.  
 

5. Generalforsamling 
 Referent.  

- Formanden har spurgt et medlem og afventer svar.  
 Gaver til afgående medlemmer.  

- Formanden køber gaver til: Rachelle, dirigent og referent. 
 Hædersnåle.  

- Et medlem blev forslået. Bestyrelsen arbejder videre med forslaget.   
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 Forplejning. 
- Bestyrelsen aftalte at spørge Dorte Hammerich, om hun vil være 

behjælpelig med at bestille sandwich og kage. Sodavand, kaffe, mv. 
købes i Netto på dagen.  

 Stemmesedler.  
- Kassereren tjekker, om der er stemmesedler fra sidste 

generalforsamling, ellers bestiller han nye stemmesedler. 
 Ekstra Berner Blade og Årsblade.   

- Bestyrelsen aftalte at spørge Monica og Rachelle.  
 Præsentation af generalforsamlingsmaterialet.  

- Formanden påtager sig opgaven.  
 Medlemslister.  

- Bestyrelsen aftalte at spørge medlemsadministrator.  
 Strøm og PC'er.  

- Kassereren og formanden medtager PC'er og forlængerledninger. 
 Tilmelding på hjemmesiden.  

- Tilmelding er udelukkende af hensyn til indkøb af forplejning. 
Bestyrelsen aftalte at spørge webmaster. 

 
6. Nyt fra udvalgene  

 ASU: Werner informerede om, at avlsgodkendelsesarrangementet er udsat til 
september 2023. 
 
Werner fortalte endvidere, at det er vanskeligt for ASUs at planlægge 
arrangementer, fordi der dels er for få tilmeldinger og dels fordi 
foredragsholdere koster meget. Fx aflyste ASU det sidste foredrag, fordi det ville 
give underskud pga. for få tilmeldinger ift. udgiften til foredragsholder. 
 
Formanden mindede om, at klubarrangementer ikke behøver at give overskud. 
Det er derfor alle udvalg skal udarbejde et budget, som skal godkendes inden et 
klubarrangement kan afholdes.  
 
Bestyrelsen kan på baggrund af budgettet vælge, at udvalget afholder et 
klubarrangement, selvom det giver underskud, hvis emnet er af særlig interesse 
for vores medlemmer eller opdrættere. Bestyrelsen kan også vælge, at et udvalg 
inviterer en særlig dyr foredragsholder, hvis det giver værdi for medlemmerne 
eller opdrætterene. 
 
Emnet blev også italesat på fællesdagen, så det er kendt viden. Alle udvalg skal 
være opmærksom på deadlines for indsende budgetter for kommende 
arrangementer, således at bestyrelsen kan understøtte dem i beslutninger om 
kommende arrangementer, og dermed om et arrangement kan afholdes eller ej.  
 
Dette bragte arrangementet for nye hanhunde- og tæveejere, som ønsker at få 
deres Berner i avl, på tale. Det var et ønske om et arrangement på sidste 
avlsseminar den 31. oktober 2021. Formanden hjalp ASU med at lave en 
forespørgsel, om der var interesse blandt medlemmerne for sådan et 
arrangementet, i januar 2022.  
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Der var stor interesse blandt medlemmerne, derfor fandt formanden også en 
foredragsholder fra en anden specialklub. Denne foredragsholder har stor 
erfaring med at undervise nye hanhunde- og tæveejere, som ønsker at få deres 
hund i avl. Det er gået et år siden, men desværre har ASU ikke afholdt 
arrangementer for nye hanhunde- og tæveejere, som ønsker at få deres Berner i 
avl. 
 
Det samme gør sig gældende med avlsseminaret 2022. If retningslinjen for ASU, 
skal ASU tilstræbe at afholde et årligt avlsseminar. ASU har ikke inviteret til et 
avlsseminar i 2022. Bestyrelsen hjælper gerne, men kan ikke hjælpe, hvis ASU 
ikke fortæller, hvad de har brug for hjælp til.  
 

 AKT: Irma informerede om, at AKT arbejder med samarbejdsaftaler, og at AKT 
har sagt Nej tak til optræde med vognkørsel på EDS, fordi det var samme dag som 
Klubudstilling. 
 

 UU:  Priser på ansøgte udstillinger er ikke korrigeret med prisstigningen for 
2023. Grunden til dette er, at UU troede, at de blev korrigeret automatisk. 
Bestyrelsen godkendte, at UU ikke retter priser på de ikke ansøgte udstillinger.  
UU arbejder med at færdiggøre udstillingskalender for 2023 og for 2024. 

 
7. Skue 

Bestyrelsen har fået en henvendelse fra Charagon Hundecenter, som beder om Klubbens 
accept til at afholdelse af et skue hos Charagon Hundecenter.  
 
Foreninger kan afholde al slags lydigheds- og rallyprøver, men afholdelse af skuer skal 
følge DKKs udstillingsreglement. Jf. DKKs udstillingsreglement 2023 kan skuer 
arrangeres af en eller flere specialklubber efter tilmelding til DKK. Specialklubber kan 
kun afholde skuer for den race eller de racer, som er repræsenteret i den pågældende 
klub. 
 
Bestyrelsen drøftede sagen og de argumenter, der danner grundlag for en accept af 
arrangementer, som ikke er i Klubregi.  Argumenter for er; at der forgår aktiviteter for 
Berner-ejere, uanset om det er i Klubregi eller ej. Argumenter imod er; at arrangementer 
som skuer bør forgå i Klubregi, samt at aktiviteter som skuer falder ind under AKTs 
område. Arrangementer som pågår udenfor Klubben, kan måske ses som konkurrence 
til Klubben.  
 
Der var ikke enighed i bestyrelsen, men der blev truffet en afgørelse om, at give 
Charagon Hundecenter en accept til at afholde et skue kun for Bernere. 
 
Bestyrelsen aftalte, at der på et senere tidspunkt skulle være en generel og principiel 
diskussion af accepter af arrangementer udenfor Klubregi.  
 

8. Dato for næste møde  
6/4-2023 kl 19 
 

9. Eventuelt  
Det blev forslået, at der bliver arrangeret ringtræning (fredag aften) på Hasmark. 
Bestyrelsen aftalte at undersøge reglerne for æresmedlemmer i DBSK. 


